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SLOVO STAROSTY

Přeji vám pohodové dny u čtení našeho letního 
zpravodaje. V úvodu vám představím práci našeho úřadu za 
druhý kvartál tohoto roku.

Během měsíce května jsme převzali a uvedli do provozu 
kalovou koncovku na naší ČOV a nyní ji plně využíváme. Tento 
dehydrátor kalů (kalová koncovka) jsme pořídili za pomoci 
dotace z Ministerstva životního prostředí. Celkové náklady na 
jeho pořízení činí bezmála dva miliony korun, dotace byla 85%, 
to znamená, že podíl z našeho rozpočtu bude činit necelých 
300 tis. Kč. Díky této kalové koncovce již nebudeme muset 
využívat externích služeb na odstředění kalů a tím mimo jiné 
uspoříme provozní náklady naší ČOV.  Nyní stále probíhají 
administrativní práce k vyúčtování této dotace. 

V letošním roce se zastupitelstvo obce rozhodlo opravit 
části místních komunikací, a to v celé části obce nad 
rybníčkem, dále u hasičské zbrojnice a u bývalé mlékárny. 
Práce provádí společnost Strbag a.s., která zvítězila ve 
výběrovém řízení. Tato obnova komunikací byla vysoutěžena 
za částku 4,1 mil.Kč. Práce na obnově jsou v závěrečné fázi. 
Současně jsme podali žádost o dotaci na tuto obnovu, a to k 
Ministerstvu pro místní rozvoj. Nyní čekáme, zda bude naše 
žádost schválena.

Naší obci byla schválena dotace od Ministerstva 
životního prostředí na pořízení kompostérů do domácností a 
obecního štěpkovače, výše dotace je cca 2,5 mil.Kč. Nyní 
probíhají přípravné práce k výběrovému řízení na dodavatele 
kompostérů a štěpkovače.

Dále jsme podali žádost o dotaci na pořízení 
fotovoltaické elektrárny, která bude v případě získání dotace 
umístěna na budově ČOV. Doposud jsme neobdrželi 
rozhodnutí o schválení této dotace.

Děti určitě uvítaly nové herní prvky a altánek na našem 
dětském hřišti za hospodou.

Dětem přeji krásné prázdniny a všem ostatním hezké 
prožití letních měsíců. Těším se, že se třeba potkáme na naší 
Letní noci.

Pavel Procházka

starosta obce
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ZPRAVODAJ OBCE VLASATICE

Léto 2023STRANA 

Přítomni:
•    Členové ZO
     Pavel Procházka
 Bc. Marek Sendler
 Karel Valenta
 Josef Lakatoš DiS.
 MUDr. Šimon Ondruš Ph.D.
 Ing. Vojtěch Šíp CSc.
 Jan Magal

•     Zapisovatelka:
 Michaela Sendlerová

Zasedání bylo zahájeno v 18:00 hod.

Bod č. 1 

Zahájení, jmenování zapisovatele a 
ověřovatele zápisu

IV. zasedání zastupitelstva obce Vlasatice 
zahájil pan starosta. Představil přítomné členy ZO.

Určil zapisovatelku: Michaelu Sendlerovou.

Určil ověřovatele zápisu: Bc. Marka Sendlera,
Ing. Vojtěcha Šípa CSc.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje zapisovatele a ověřovatele zápisu.

Dále pan starosta konstatoval, že zápis z 
předchozího zasedání zastupitelstva byl ověřen, 
námitky proti němu nebyly podány a je vyložen k 
nahlédnutí v kanceláři starosty. 

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.

Hlasování je vždy uváděno v pořadí: 
pro – proti – zdržel se.

Program IV. zasedání Zastupitelstva

  1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů
      zápisu
  2. Schválení programu
  3. Rozpočtová opatření
  4. Schválení vítěze VZ na Obnovu místních komunikací
  5. Žádosti
  6. Různé, diskuse, závěr

   

Bod č. 2

Schválení programu

Pan starosta přednesl znění programu, 
navrhl vypustit bod č. 6 – prodej pozemku par. č. 
5308/8 v k. ú. Vlasatice, a to z důvodu stažení 
žádosti o prodej pozemku.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje program tak jak byl zveřejněn.

Bod č. 3

Rozpočtová opatření

Pan starosta informoval o rozpočtovém 
opatření č. 4

Hlasováno: 

Usnesení 2023/4/1:
Zastupitelstvo obce

bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4 

Příloha: rozpočtové opatření č. 4

Bod č. 4 

Schválení vítěze VZ
na Obnovu místních komunikací 

Pan starosta oznámil, že proběhlo výběrové 
řízení na akci Obnova místních komunikací. Do 
veřejné zakázky se přihlásilo 6 společností, 
zvítězila společnost Strabag a.s. za cenu 
4.108.877, Kč včetně DPH.

Hlasováno: 6/0/1
Zdržel se: K. Valenta

Usnesení 2023/4/2:
Zastupitelstvo obce

schvaluje vítěze veřejné zakázky na akci 
Obnova místních komunikací v obci Vlasatice, a to 
společnost STRABAG a.s., IČO: 60838744, se 
sídlem Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5 
za cenu 4 108 876,91,Kč včetně DPH.

     pověřuje starostu obce k podpisu  smlouvy 
o dílo

Příloha: návrh smlouvy o dílo

Bod č. 5

Žádosti

Žádná žádost nebyla podána

        2
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Bod č. 6 

Různé, diskuse, závěr

* různé

a) Pan starosta informoval o dodatku 
č.1 ke smlouvě o poskytování služeb pověřence na 
ochranu osobních údajů.

Hlasováno: 6/0/1
Zdržel se: MUDr. Š. Ondruš PhD.

Usnesení 2023/4/3:
Zastupitelstvo obce

schvaluje Dodatek č.1 ke Smlouvě o 
poskytování služeb pověřence pro ochranu 
osobních údajů ze dne 17.5.2018 uzavřenou mezi 
obcí Vlasatice a společností Midori Legal s.r.o., 
Lidická 700, 602 00 Brno, IČO: 06968961.

Příloha: návrh dodatku č. 1

b) Pan starosta oznámil, že směna 
pozemků mezi obcí Vlasatice a Jihomoravským 
krajem se neuskuteční, a to z důvodu, že JMK 
nepovolí směnit všechny navrhované pozemky.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/4/4:
Zastupitelstvo obce

schvaluje zrušení záměru směnit tyto 
nemovité věci ze dne 18.5.2022 pod č. usnesení 
2022/2/7

• část pozemku p.č. 2596/3  vodní 
plocha/tok přirozený o výměře 1530 m2, a to díl 
označený písm.„a“ o výměře 128m2 dle GP  č.840
257/2021,

• část pozemku p.č. 2596/5  ostatní 
plocha/ jiná plocha o výměře 596 m2, a to díl 
označený písm.„b“ o výměře 381m2 dle GP č.840
258/2021,

• pozemek p.č. 5140/135  ostatní 
plocha/ silnice o výměře 4967 m2(pozemek 
zatížen věcným břemenem zřizování a 
provozování vedení),

ve výlučném vlastnictví Obce Vlasatice, 
zapsané až dosud mj. na LV č. 10001 pro 
katastrální území Vlasatice, obec Vlasatice, u 
Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, 
Katastrální pracoviště Brnovenkov, a

• část pozemku p.č. 5137/11 – ostatní 
plocha/silnice o výměře 4229 m2, a to díl 
označený písm. „a“ o výměře 257 m2 dle GP 
č.839256/2021

• pozemek p.č.5137/12 – ostatní 
plocha/ostatní komunikace o výměře 590 m2,

• pozemek p.č.5137/13 – ostatní 
plocha/ostatní komunikace o výměře 824 m2,

• pozemek p.č. 8343          ostatní 
plocha/silnice o výměře 294 m2,
(všechny tyto pozemky shora zatíženy věcnými 
břemeny spočívajícími v uložení vodovodu, 

pozemky p.č.5137/11 a p.č.5137/12 a p.č.5137/13 
zatíženy i věcnými břemeny zřizování a 
provozování vedení),
  

ve výlučném vlastnictví Jihomoravského 
kraje, Žerotínovo náměstí 449/3, Veveří,602 00 
Brno, IČ: 70888337, hospodaření se svěřeným 
majetkem kraje náleží Správě a údržbě silnic 
Jihomoravského kraje, příspěvková organizace, 
Žerotínovo náměstí 449/3, Veveří,602 00 Brno, 
IČ:70932581, zapsané až dosud na LV č. 595 pro 
katastrální území Vlasatice, obec Vlasatice, u 
Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, 
Katastrální pracoviště Brnovenkov,

a to z důvodu neuskutečnění navrhované 
směny pozemků.

c) Pan starosta oznámil, že 6. prosince 
2022 byl schválen prodej části pozemku parc. č. 
5240 v k.ú. Vlasatice, termín podpisu kupní 
smlouvy byl 120 dní od schválení v ZO, z důvodu 
pozdního dodání rozhodnutí o dělení pozemku, 
které vydává stavební úřad v Pohořelicích nebyl 
tento termín dodržen. Obec zaslala žádost o dělení 
pozemku na stavební úřad v Pohořelicích 9. 12. 
2022 a dne 18. 4. 2023 obdržela souhlas s 
dělením pozemku.

Hlasováno:7/0/0

Usnesení 2023/4/5:
Zastupitelstvo obce

schvaluje prodloužení termínu k podpisu 
kupní smlouvy do 15.5.2023 a to na prodej části 
pozemku o výměře 122 m2 odděleného z parcely 
č. 5240, ostatní plocha o výměře 4 967 m2, který 
je dosud zapsán na LV č. 10001 pro katastrální 
území Vlasatice, odděleného na základě 
Geometrického plánu č. 859204/2022 
vypracovaného Ing. Čestmír Ryšavým, úředně 
ověřeného oprávněným zeměměřičským 
inženýrem, Ing. Čestmírem Ryšavým pod č. j. 
272/2022, který byl schválen Katastrálním úřadem 
pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Brno
venkov, dne  8. 9. 2022, pod č. j. PGP 3452/2022
703.

Tento prodej byl schválen na zasedání 
zastupitelstva dne 6.12.2022 usnesením č. 
2022/5/11, kde byl uložen termín k podpisu kupní 
smlouvy do 120 dnů od schválení v ZO. Dne 
9.12.2022 obec Vlasatice požádala stavební úřad 
v Pohořelicích o souhlas s dělením a scelování 
pozemku, souhlas obec Vlasatice obdržela dne 
18.4.2023. Tento dokument je nedílnou součásti 
smlouvy a z tohoto důvodu nemohl být dodržen 
termín podpisu kupní smlouvy.

*diskuse, závěr

Probíhá diskuse s občany. Byly podány dotazy na:

• pokračování oprav místních komunikací
• zda probíhají kontroly pitné vody

Na dotazy odpovídal pan starosta a zastupitelé.

IV. zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 18:30 hod.



ZPRAVODAJ OBCE VLASATICE

Léto 2023STRANA 

Přítomni:
•    Členové ZO
     Pavel Procházka
 Bc. Marek Sendler
 Karel Valenta
 Josef Lakatoš DiS.
 MUDr. Šimon Ondruš Ph.D.
 Ing. Vojtěch Šíp CSc.
 Jan Magal

•     Zapisovatelka:
 Michaela Sendlerová

Zasedání bylo zahájeno v 18:04 hod.

Bod č. 1 

Zahájení, jmenování zapisovatele a 
ověřovatele zápisu

V. zasedání zastupitelstva obce Vlasatice 
zahájil pan starosta. Představil přítomné členy ZO.

Určil zapisovatelku: Michaelu Sendlerovou.

Určil ověřovatele zápisu: Karla Valentu,
Josefa Lakatoše DiS.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje zapisovatele a ověřovatele zápisu.

Dále pan starosta konstatoval, že zápis z 
předchozího zasedání zastupitelstva byl ověřen, 
námitky proti němu nebyly podány a je vyložen k 
nahlédnutí v kanceláři starosty. 

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.

Hlasování je vždy uváděno v pořadí: 
pro – proti – zdržel se.

Program V. zasedání Zastupitelstva

  1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů
      zápisu
  2. Schválení programu
  3. Inventarizační zpráva obce za rok 2022
  4. Účetní závěrka obce za rok 2022
  5. Závěrečný účet obce za rok 2022
  6. Účetní závěrka a hospodářský výsledek PO ZŠ a MŠ
      Vlasatice
  7. Žádost PO ZŠ a MŠ Vlasatice o přesun finančních
      prostředků
  8. Žádost PO ZŠ a MŠ Vlasatice o udělení výjimky z
      dodržování Směrnice č. 2/2022
  9. Rozpočtová opatření
10. Žádosti
11. Různé, diskuse, závěr

Bod č. 2

Schválení programu

Pan starosta přednesl znění programu, 
navrhl vypustit bod č. 6 – prodej pozemku par. č. 
5308/8 v k. ú. Vlasatice, a to z důvodu stažení 
žádosti o prodej pozemku.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje program tak jak byl zveřejněn.

Bod č. 3

Inventarizační zpráva obce za rok 2022

Pan starosta přečetl znění inventarizační 
zprávy, oznámil, že nebyly shledány žádné 
inventarizační rozdíly.

  Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/1:
Zastupitelstvo obce

schvaluje inventarizační zprávu obce 
Vlasatice za rok 2022.

Příloha: inventarizační zpráva

Bod č. 4

Účetní závěrka obce za rok 2022 

Pan starosta okomentoval účetní závěrku 
obce za rok 2022 oznámil kladný výsledek 
hospodaření obce.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/2:
Zastupitelstvo obce

schvaluje účetní závěrku obce Vlasatice za 
rok 2022 a vyslovuje souhlas s hospodařením 
obce.

Příloha: finanční výkazy

Bod č. 5 

Závěrečný účet obce za rok 2022

Pan starosta okomentoval znění 
závěrečného účtu, přednesl hospodaření obce a 
přečetl zprávu z přezkumu 
hospodaření.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/3:
Zastupitelstvo obce

schvaluje Závěrečný účet obce Vlasatice za 
rok 2022 a vyjadřuje souhlas s celoročním 
hospodařením, a to bez výhrad.

Příloha: návrh Závěrečného účtu
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Bod č. 6 

Účetní závěrka a hospodářský výsledek
PO ZŠ a MŠ Vlasatice

Pan starosta přečetl žádost paní ředitelky o 
schválení účetní závěrky školy za rok 2022 a 
schválení výsledku hospodaření. Vysvětlil výši 
výsledku hospodaření a jeho 
přerozdělení.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/4:
Zastupitelstvo obce schvaluje 

 účetní závěrku k 31. 12. 2022 PO ZŠ 
a MŠ Vlasatice, bez výhrad

 výsledek hospodaření zřízené PO ZŠ 
a MŠ Vlasatice za rok 2022 ve výši 417 790,73, 
Kč a souhlasí s rozdělením zlepšeného výsledku 
hospodaření, a to do rezervního fondu – 417 
790,73, Kč

Příloha: žádost

Bod č. 7

Žádost PO ZŠ a MŠ Vlasatice
o přesun finančních prostředků

Pan starosta přečetl žádost paní ředitelky o 
přesun finančních prostředků z rezervního fondu 
do fondu investic. Tyto prostředky budou použity k 
financování III. etapy rekonstrukce školní jídelny.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/5:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje PO ZŠ a MŠ Vlasatice přesun 
finančních prostředků z rezervního fondu do fondu 
investic, a to ve výši 417 000,Kč.

Příloha: žádost

Bod č. 8

Žádost PO ZŠ a MŠ Vlasatice o udělení 
výjimky z dodržování Směrnice č. 2/2022

Pan starosta přečetl žádost paní ředitelky o 
udělení výjimky z dodržování směrnice č. 2/2022 
Pravidla pro zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu Obcí Vlasatice.  Vysvětlil důvod této 
žádosti.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/6:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje PO ZŠ a MŠ Vlasatice realizaci 
závěrečné III. etapy rekonstrukce školní jídelny za 
cenu cca   1.200 000,Kč a současně uděluje 
výjimku z dodržování směrnice č. 2/2022 Pravidla 
pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
Obcí Vlasatice, dle článku VIII. odst. 2., a to z 
důvodu, že poslední etapa bude realizována 
stejnou společností (TOP GASTRO TRADE s.r.o. 
IČO: 29308364) jako etapa č. II. S touto 

společností byla výborná spolupráce a možné 
budoucí reklamace tak budou řešeny komplexně.

Příloha: žádost

Bod č. 9 

Rozpočtová opatření

Pan starosta informoval o rozpočtových 
opatřeních

Hlasováno: 

Usnesení 2023/5/7:
Zastupitelstvo obce 

   bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5/2023

Příloha: rozpočtové opatření

Bod č. 10

Žádosti 

* Pan starosta přečetl žádost pan A.K. a 
paní H.K. o odkup části pozemku parc. č. 5240
v k.ú. Vlasatice odděleného dle GP. Vysvětlil, že 
prodej části pozemku již byl jednou schválen o 
okomentoval, z jakého důvodu je nutné opětovné 
schválení prodeje části pozemku.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/5/8:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje prodej části pozemku o výměře 
122 m2 odděleného z parcely č. 5240, ostatní 
plocha o výměře 4 967 m2, který je dosud zapsán 
na LV č. 10001 pro katastrální území Vlasatice, 
odděleného na základě Geometrického plánu č. 
859204/2022 vypracovaného Ing. Čestmír 
Ryšavým, úředně ověřeného oprávněným 
zeměměřičským inženýrem, Ing. Čestmírem 
Ryšavým pod č. j. 272/2022, který byl schválen 
Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, 
Katastrální pracoviště Brnovenkov, dne  8. 9. 
2022, pod č. j. PGP 3452/2022703, a to panu 
A.K., Vlasatice, 691 30 s podílem ½ a paní H.K. 
Vlasatice, 691 30 s podílem ½ , za cenu 76,05,Kč/
m2, celkem 9 280, Kč po zaokrouhlení dle §50 
zák. 151/1997 Sb., o oceňování majetku a o 
změně některých zákonů v platném znění a dle 
platných vyhlášek, a to  na základě znaleckého 
posudku ev. č. 6166123/2022, vypracovaného 
Ing. Jaroslavem Hábou, MBA, ZNALCI A 
ODHADCI – znalecký ústav, spol. s.r.o..

Dále kupující uhradí cenu za vypracování 
znaleckého posudku ve výši 19 870, Kč. 

Cena celkem činí 29 150, Kč.

Zastupitelstvo pověřuje starostu obce k 
podpisu kupní smlouvy, tato smlouva musí být 
uzavřena do 120 dní od schválení v ZO.

Příloha: žádost
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* Pan starosta přečetl žádost manželů P. o 
odkup části pozemku parc. č. 5138/1 v k.ú. 
Vlasatice dle přiložené mapky.

Hlasováno: 0/7/0

* Pan starosta přečetl žádost manželů P. o 
pronájem části pozemku parc. č. 5138/1 v k.ú. 
Vlasatice dle přiložené mapky.

Hlasováno: 0/7/0

Usnesení 2023/5/9:
Zastupitelstvo obce

neschvaluje záměr prodat část pozemku 
parc.č. 5138/1 v k.ú. Vlasatice o výměře asi 40 m2, 
a to dle přiložené mapky.

Zastupitelstvo obce

neschvaluje pronájem část pozemku parc.č. 
5138/1 v k.ú. Vlasatice o výměře asi 40 m2, a to 
dle přiložené mapky.

Příloha: žádost

Bod č. 11 

Různé, diskuse, závěr

*různé

Pan starosta oznámil záměr obce 
vybudovat část chodníku mezi hřbitovem a 
bytovým domem č. 6 (učitelská bytovka). Probíhá 
diskuse a návrhy na oslovení více projektantů.

*diskuse, závěr

Probíhá diskuse s občany. Byly podány dotazy na:

• pokračování oprav místních komunikací
• na kapacitu mateřské školy a přijímání dětí
• na opravu chodníku od mostku směrem

ke školce

Na dotazy odpovídal pan starosta a zastupitelé. 

V. zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 18:45 hod.



www.vlasatice.cz

STRANA   ČÍSLO 2/23                                                                                      7



ZPRAVODAJ OBCE VLASATICE

Léto 2023STRANA         8

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

V ČR TŘÍDÍ ODPADY UŽ 75 % OBYVATEL!

V Praze dne 30. května 2023

Řady lidí, kteří v ČR pravidelně třídí odpad, 
se loni rozrostly. Už tři čtvrtiny z nás považuje 
cestu se separovaným odpadem za samozřejmost. 
Vyšší účast se projevila i na množství vytříděných 
odpadů. Celková výtěžnost tříděných odpadů  
přepočtená na obyvatele ČR se zvýšila na 78 
kilogramů! Takové jsou výsledky systému EKO
KOM za minulý rok.

23,7 kilogramu papíru, 21,5 kilogramu kovů, 
17,2 kilogramu plastů, 15,2 kilogramu skla a 0,4 
kilogramu nápojových kartonů. Tolik v průměru 
vytřídil za loňský rok každý obyvatel ČR. 
Meziročně jde tak o více než 6kilogramový nárůst. 
Množství vytříděných odpadů v obcích vloni sice 
stagnovalo, ale o to více se třídily hlavně kovy a 
papír prostřednictvím výkupen surovin. Zhruba 7 
kilogramů kovů a necelé 2 kilogramy papíru prodal 
ve výkupně v průměru jeden Čech.

Rostoucí množství separovaného odpadu 
tradičně následovalo zvyšující se počet nádob na 
sběr tříděného odpadu. Celkově jich máme v ČR k 
dispozici již přes 838 tisíc. Jak se zahušťuje 
sběrná síť nádob, vnímají lidé i kratší docházkovou 
vzdálenost, což je motivuje ke třídění. Podle 
průzkumů lidé uvádí, že to k nejbližším nádobám 
na tříděný odpad mají v průměru jen 87 metrů. V 
roce 1999, kdy s tříděním odpadů Česká republika 
systémově začínala, jsme museli s tříděným 
odpadem chodit v průměru dvakrát tak daleko. V 
některých obcích také funguje tříděný sběr do 
pytlů, které mají lidé přímo v domácnosti. Kromě 
toho lze v ČR samozřejmě třídit odpady také 
prostřednictvím výkupen surovin nebo sběrných 
dvorů.

Komfort pro třídění, dostatek informací a 
zájem o životní prostředí vloni přivedl další 2 % 
obyvatel ČR mezi aktivní třídiče odpadů. Z 
dřívějších 73 % se podíl třídících obyvatel ČR 
zvýšil v roce 2022 na 75 %.

Oproti roku 2021 se stalo v ČR odpadem o 
1,5 % méně obalů. Množství obalových odpadů tak 
kleslo o více než 20 tisíc tun. Z celkového 
množství 1 312 804 tun vzniklých obalových 
odpadů bylo využito 81 % obalů uvedených na trh 
v ČR. Konkrétně 71 % bylo recyklováno, dalších 
10 % pak bylo využito energeticky. Nejvyšší míry 
recyklace (91 %) se podařilo dosáhnout u 
papírových obalů a lepenky, u skleněných obalů 
(85 %) a u železných (85 %). Velmi dobrou 
zprávou je, že u plastových obalů se míra 
materiálové recyklace zvýšila z předchozích 43 % 
na 46 %.

Systém třídění a recyklace obalů je v ČR 
dlouhodobě financován firmami vyrábějícími nebo 
dovážejícími balené zboží. Na konci roku 2022 
bylo do systému zapojeno 21 200 výrobců, plničů 
a dovozců baleného zboží. Tyto firmy 
prostřednictvím AOS EKOKOM plní svoji 
zákonnou povinnost – zajistit pro obaly uvedené 
na trh v ČR zpětný odběr a využití v zákonem 
požadované míře. Za to platí do systému poplatek 
podle množství vyprodukovaných obalů. Z těchto 
peněz pak EKOKOM hradí celou řadu nákladů 
souvisejících sprovozem sběrné sítě nádob na 
třídění, dotříděním na dotřiďovacích linkách, 
recyklací nebo energetickým využitím vzniklých 
obalových odpadů. Největší část nákladů 
představují přímé platby městům a obcím za 
provoz a obsluhu sběrné sítě a zajištění předání 
obalových odpadů k využití. Ke konci roku 2022 
bylo do systému EKOKOM zapojeno 6 176 obcí a 
měst ČR, 99 % obyvatel ČR tak má možnost ve 
svých městech odpady třídit.

Zatímco v předchozích letech se musel celý 
sektor vypořádat s dopady koronavirové epidemie, 
loňský rok byl náročný především díky 
hospodářské a energetické krizi. Celý sektor se 
musel vypořádat s výkyvy v poptávce po 
druhotných surovinách, zpracovatelé pak řešili 
vysoké ceny energií, obce a odpadové společnosti 
pak ceny paliv. Reálně tak hrozilo, že se systém 
třídění a zpracování obalových odpadů omezí. Aby 
k tomuto scénáři nedošlo, přikročila AOS EKO
KOM k finančním intervencím. S  ohledem na 
výrazné zdražení energie potřebné pro úpravu 
odpadu a jeho recyklaci se od 1. 7. 2022 postupně 
navyšovaly platby dotřiďovacím linkám odpadů.
Hlavním cílem bylo zachovat stabilní tok 
vytříděných odpadů z obcí na třídicí linky, až po 
konečné zpracování u recyklátorů tak aby se 
třídění nemuselo omezit. Dosažené výsledky v 
recyklaci a využití obalů v minulém roce dokazují, 
že i přes energetickou krizi se fungování systému 
podařilo udržet.

Stávající systém nakládání s tříděným 
odpadem je dlouhodobě rozvíjen a nyní je 
dostatečně robustní a nastavený přívětivě pro 
spotřebitele. Je schopen ustát nejen energetickou 
krizi, ale i splnit nové požadavky a cíle vyplývající z 
připravovaného evropského nařízení o obalech a 
dalších norem. Stabilní systém třídění odpadů a 
rostoucí zapojení domácností do něj má totiž 
rozhodující význam nejen pro splnění 
celorepublikových odpadových cílů, ale i pro 
životní prostředí.

Kontakt: Lucie Müllerová,
tisková mluvčí EKOKOM, a.s.,

mullerova@ekokom.cz,
tel.: 602 186 205,

www.ekokom.cz, www.jaktridit.cz
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AKTUALITY Z MAP III SO ORP POHOŘELICE

V srpnu minulého roku (2022) se začal na 
území SO ORP Pohořelice realizovat Místní akční 
plán vzdělávání III (MAP III) evidován po číslem 
CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023083. Následně se 
na podzim téhož roku se stihly dvakrát sejít 
pracovní skupiny, aby probraly, co v území vnímají 
jako silné či slabé stránky vzdělávání a kterým 
oblastem by bylo vhodné se více věnovat. V 
novém roce 2023 (na přelomu února a března) se 
již stihly opět sejít, aby na základě získaných 
SWOT analýz z minulých setkání a z nich 
vyvstávajících prioritních oblastí navrhly možné 
aktivity, které by se na území SO ORP Pohořelice 
mohly v následujících dvou letech realizovat. 
Skupiny byly opravdu kreativní a nyní je na 
realizačním týmu, aby tyto nápady zpracoval do 
dalšího setkání pracovních skupin. 

Zároveň se v rámci realizace MAP III 
uskutečnilo na konci března dvoudenní setkání 
zástupců škol z MAP Pohořelice a MAP 
Židlochovice a krajského akčního plánování (KAP) 
Jihomoravského kraje. Setkání proběhlo v 
Ostrožské Nové Vsi, kde byl pro zúčastněné 
nachystán bohatý program. Cílem setkání bylo 
neformální cestou navázat vazby mezi školami a 
zároveň se navzájem inspirovat. Od toho sloužil i 
výběr programu, kdy zúčastnění díky Mgr. Dagmar 

Kneslové zjistili, jak mají školy správně 
komunikovat s médii, jak je vhodně využívat, ale i 
jak se postavit problému, který do nich unikne. Dvě 
šikovné paní učitelky logopedie (Mgr. Petra 
Dosedělová a Mgr. Nikola Ichnatíková) ukázaly, k 
čemu je důležité mít logopedickou třídu v MŠ a co 
vše s logopedií souvisí, i když to na první pohled 
nevypadá. Mgr. Eduard Pataki popsal, jak se dělá 
změna přístupu k hodnocení studentů a jak 
probíhají příjímací zkoušky na osmileté 
gymnázium. Své zážitky z výjezdu do zahraničí 
popsaly ředitelky Mgr. Lenka Koubková a Mgr. 
Kristýna Dvořáková, MBA, které ostatním přiblížily, 
jak se liší školství v Bulharsku, na Islandu a ve 
Švédsku oproti tomu u nás. Nakonec byl prostor i 
pro diskuzi se zástupci měst Pohořelice a 
Židlochovice. Večer se nesl v rámci vzájemné 
výměny zkušeností mezi jednotlivými aktéry, a to 
ze svých škol či své praxe.

Druhý den se zúčastnění rozdělili do dvou 
skupin a jeli se podívat za příklady dobré praxe v 
okolí. První skupina se jela podívat na MŠ Boršice 
a druhá na ZŠ Velehrad a ZŠ Staré Město. Obě 
skupiny se následně sešly na společné prohlídce 
Střediska volného času Staré Město. Ve všech 
institucích nás přivítali vedoucí zástupci škol, kteří 
nás provedli svou školou, představili jejich systém 
vzdělávání, pochlubili se úspěchy a projekty. 
Samozřejmě celá návštěva se nesla v duchu 
diskuze, to znamená, že účastníci i vedoucí 
pracovníci navzájem diskutovali o svých 
zkušenostech a své praxi. Dle konečného 
hodnocení se akce všem moc líbila a už teď se 
těší, až bude další.

CHARITA SPOJILA SÍLY S JEDNOTOU A DALŠÍMI.
PRAVIDELNÍ DÁRCI SE MOHOU TĚŠIT NA VÝZNAMNÉ BENEFITY

V komplikované době, kdy každý z nás 
obrací každou korunu a není jisté, co přinese 
zítřek, našli společnou řeč zástupci Oblastní 
Charity Břeclav a Jednoty, spotřebního družstva v 
Mikulově. Výsledkem je projekt DobroDruhové, 
který podpoří obsáhlou síť charitních služeb a 
zároveň odmění ty, kteří se rozdělí s potřebnými.

Dárci, kteří každý měsíc pošlou Oblastní 
charitě Břeclav alespoň 250 Kč (registrace na 
www.breclav.charita.cz/dobrodruhove) získají 
průkazku DobroDruha, která jim zajistí 10% slevu 
na každý nákup (vyjma tabákových výrobků, 
telefonních kuponů a dárkových poukázek) v 
prodejnách a supermarketech Jednoty Coop po 
celém Břeclavsku. Hustopečsku, Mikulovsku a 
Pohořelicku. „Podpora neziskových organizací 
není pro Jednotu nic nového, ale myšlenka 
komunity, která pomáhá a zároveň se jim za jejich 

štědrost dostane odměny, se nám velmi zalíbila. 
Naše prodejny jsou ve všech obcích, ve kterých 
břeclavská charita působí, proto budou mít dárci 
ke slevám blízko,“ prozradila výkonná ředitelka 
Jednoty, spotřebního družstva v Mikulově Zuzana 
Petáková Kormanová.

Není to však jediný bonus, na který se 
pravidelní dárci mohou těšit. „Celý projekt je teprve 
v plenkách a jsme vděční, že právě Jednota je tím 
prvním a hlavním partnerem. Ale jednáme i se 
zástupci lékáren, kulturních stánků a měst v celé 
naší oblasti, takže benefity budou přibývat a 
obměňovat se,“ vysvětluje fundraiserka břeclavské 
charity Veronika Nováková.

„Už teď víme, že naši pravidelní dárci budou 
mít vstupy zdarma například do Zámku v Mikulově 
a všech poboček Regionálního muzea Mikulov, 
tedy třeba do Archeoparku v Pavlově nebo 
Památníku bratří Mrštíků v Divákách. Dostanou 
kávu zdarma v hustopečské Mandlárně nebo 5% 
slevu na volný sortiment lékáren Hytych. Benefity 
se snažíme rovnoměrně rozprostřít po celé oblasti
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a stále hledáme další,“ dodala fundraiserka s tím, 
že vzniklá komunita bude formou nového 
zpravodaje také pravidelně informována o tom, 
kde a jak její příspěvky pomáhají.

Oblastní charita Břeclav je na Břeclavsku, 
Hustopečsku, Mikulovsku a Pohořelicku dobře 
známá. Provozuje azylový dům, domácí hospic, 
pečovatelskou službu, zdravotní službu, centrum 
pro lidi bez domova, kontaktní centrum pro pomoc 
drogově závislým, a čím dál více lidí využívá 
pomoci charitní záchranné sítě, která je poslední 
pomocí pro ty, kteří se jiné podpory nedočkali. 
Služeb břeclavské charity využívá na 1000 klientů 
a další stovky dobrovolníků se zapojují do 
dobročinných akcí, jakými jsou Sbírka potravin 

nebo Tříkrálová sbírka.
„Část našeho rozpočtu je kryta příspěvky od 

státu či pojišťoven, ty ale zdaleka nepokryjí 
všechny náklady na provoz. Potřebujeme mít 
pevné zázemí v darech, abychom mohli zachovat 
a rozvíjet všechny služby, které poskytujeme. 
Dárcovství sice není o tom, že za svůj dar něco 
očekávám, ale benefity klubu DobroDruhů jsou 
výrazem toho, jak moc si darů od lidí vážíme, jak 
jsou potřebné,“ poděkoval dárcům i partnerům 
ředitel Oblastní charity Břeclav Ing. Josef Gajdoš.

Podrobné informace o tom, jak se do projektu zapojit 
najdete na webu www.breclav.charita.cz/dobrodruhove.
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ZŠ A MŠ VE VLASATICÍCH

Vážení čtenáři,

dovolte nám, abychom se na začátku 
prázdnin krátce ohlédli za posledními třemi měsíci 
a seznámili vás s děním ve škole.

Kromě již tradičních akcí, jako jsou dopravní 
soutěže, soutěž Hry bez hranic, Matematický 
klokan, připomenutí dne Země apod., jsme s žáky 
zavítali i do Janáčkova divadla netradičně na 
baletní představení, do Vlasatic přijela také 
cimbálová skupina Réva. 

Na konci školního roku využíváme krásného 
počasí, které láká k tomu, abychom zamířili i s 
učením ven, abychom podnikali exkurze, výlety a 
další akce. Velmi zdařilou exkurzí byla návštěva 
NP Podyjí, v rámci které žáci nejen lovili žabky a 
čolky, poznávali rostliny, ale doslova ochutnávali 
přírodu. Žáci I. stupně se celý týden učili v přírodě, 
konkrétně v Moravském krasu, starší žáci poznali 
přírodu ve sportovním duchu – část žáků na 
turistickém a část žáků na cyklistickém výletě. 
Sport byl také hlavním motivem už tradičního T
Mobile Olympijského běhu.

Jsme rádi, že se nám nadále daří 
pokračovat v konání akcí spojených s širší 
veřejností. Byl to například den otevřených dveří, u 
dětského hřiště připravená „jarní stezka“ určená 
dětem, drobná výstavka fotografií Moravský kras 
očima dětí, která byla instalována v parčíku u 
kostela. V neposlední řadě zmíníme i besídku dětí 
MŠ a žáků ZŠ, která se konala na konci června v 
sále OÚ. 

Bližší informace o akcích školy získáte na 
webových stránkách školy, tam najdete také 
fotogalerii z akcí. Děkujeme vám všem za přízeň, 
kterou k nám chováte, přejeme vám krásné a 
pohodové léto. 

Alena Králová,
za děti MŠ, žáky ZŠ a zaměstnance

TMobile Olympijský běh počtvrté

Rok se s rokem sešel a nás na konci června 
opět doběhla osvědčená sportovní akce TMobile 
Olympijský běh. Stala se pro nás tradicí, kterou si 
zpestřujeme závěr školního roku.

Tentokrát jsme místo oficiálního 
celorepublikového středečního datumu přesunuli 
celou záležitost na pátek – důvodem bylo 
překvapení, které k nám zavítalo až z Ostravy. 
Paní učitelka Brachmanová, která se s námi před 
rokem rozloučila a která se zapsala jako ta úplně 
nejlepší moderátorka celého dění, nás nenechala 
ve štychu a přijela za námi sportovně oděná se 
skvělou náladou a báječnou komentátorskou 
rétorikou.

Za to, že jsme ji, ale nejen ji, dobře slyšeli, 
vděčíme panu učiteli Koryťákovi, který se postaral 
o ozvučení celého prostoru venkovního hřiště.

Pozvání od nás přijal také pan starosta, 
který žáky v úvodu povzbudil v jejich sportovních 
kláních a přislíbil to, co nikdo nečekal. Po velkých 
fyzických přípravách na obecním úřadě se k nám 
opět vrátil, aby poměřil svou běžeckou kondici s 
chlapci z 1. ročníku.

Budeme se těšit na další ročník, tentokrát 
půlkulatý. A pokud se nám podaří zrealizovat naše 
nápady a myšlenky, tak se na něm rádi potkáme a 
utkáme i s vámi dospělými.

Monika Strnadová

Škola v přírodě – Macocha 2023

Škola v přírodě – Chata Macocha – návrat 
na místo činu.

V pondělí 22. května se téměř 50 dětí z I. 
stupně za pomoci rodičů a vlastních sil nalodilo se 
všemi zavazadly, odvahou a očekáváními do 
přistaveného autobusu. Cíl byl jasný – Chata 
Macocha v Moravském krasu přímo nad Horním 
můstkem u propasti Macocha. Na toto místo se 
vraceli protřelí mazáci ze 4. a 5. ročníku, kteří jeli 
zkontrolovat a připomenout si zanechané stopy ze 
zářijové výpravy v roce 2019. A samozřejmě se 
všemi ostatními kamarády zanechat otisky čerstvé 
ať už na místech známých stejně jako na místech 
nově objevených.

Celý týden nás provázely jednotlivé časy 
daných aktivit:

    6:45 hod – budíček
  7:15 hod – rozcvička
  7:30 hod – snídaně
  8:30 hod – 11:00 hod – učení
11:30 hod – oběd
13:00 hod – 17:00 hod – odpolední program
18:00 hod – večeře
19:00 hod – 20:30 hod – večerní program
21:00 hod – večerka

V odpoledním programu jsme prozkoumali 
okolí chaty, navštívili jsme Punkevní jeskyně a část 
jich projeli na lodičkách, zavítali jsme do Domu 
přírody u Skalního mlýnu a vyřádili se při 
sportovních aktivitách na hřišti v Ostrově u 
Macochy. Večerní část jsme si užili pod taktovkou 
dětí a jejich připravených scének, stejně tak při 
malování památečních kamínků a triček, posunuli 
jsme své hranice na stezce odvahy a poslední 
večer protančili a prozpívali na diskotéce. Zpěv při
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V odpoledním programu jsme prozkoumali 
okolí chaty, navštívili jsme Punkevní jeskyně a část 
jich projeli na lodičkách, zavítali jsme do Domu 
přírody u Skalního mlýnu a vyřádili se při 
sportovních aktivitách na hřišti v Ostrově u 
Macochy. Večerní část jsme si užili pod taktovkou 
dětí a jejich připravených scének, stejně tak při 
malování památečních kamínků a triček, posunuli 
jsme své hranice na stezce odvahy a poslední 
večer protančili a prozpívali na diskotéce. Zpěv při 
kytaře nás provázel také každý den po snídani a 
po večeři, na cestách za dobrodružstvím i na cestě 
domů.

V pátek v pravé poledne jsme se ocitli opět 
před naší školou, která byla obklopena rodiči 
čekajícími na své děti. Týden utekl jako voda a 
podle ohlasů a vzkazů od dětí stál za to. Jejich 
hodnocení a spokojenost nám dodaly chuť a sílu 
do dalších obdobných akcí. Velké díky patří Vám 
rodičům za Vaši důvěru a za pomoc při zajištění 
odměn a laskomin pro děti. Je příjemné vědět, že 
na to nejsme sami a máme ve Vás podporu.

Jakmile dozraje pravý čas, pustíme se jistě 
do dalšího několikadenního dobrodružství.

Monika Strnadová

Mateřská škola plná dobrodružství

Duben byl ve školce plný svátečního veselí. 
Začali jsme s oslavou Velikonoc, kdy jsme se 
společně učili o tradicích a zvyklostech spojených 
s tímto svátkem. Hned po Velikonocích jsme se 
vydali do Městské knihovny v Pohořelicích. Také 
jsme se všichni těšili na příchod čarodějnic, kdy 
jsme se v kostýmech bavili při plnění různých 
úkolů.

První týden v květnu jsme slavili Den matek. 
Děti s nadšením připravovaly malé dárečky a 
vyznávaly lásku svým maminkám. Měli jsme 
možnost navštívit Divadlo Radost, kde jsme se 
všichni dobře bavili při divadelním představení. V 
kině v Pohořelicích jsme si také užili divadelního 
vystoupení, které děti zaujalo. 

Červen byl ve školce plný událostí a 
dobrodružství. Hned na začátku měsíce jsme 
slavili Den dětí. Další dny jsme se vydali na 
návštěvy. Jako první jsme navštívili obecní úřad, 
kde děti měly možnost poznat, jak úřad vypadá a 
funguje. Další zastávkou naší cesty byla návštěva 
hasičské zbrojnice, kde děti měly jedinečnou 
příležitost vidět hasičskou techniku a seznámit se s 
prací dobrovolných hasičů. Následovala návštěva 
Granera a prohlídka areálu a samotných traktorů, 
na které se děti velice těšily.

Ve školce jsme uspořádali olympiádu, kde 
se děti mohly vyřádit ve sportovních aktivitách a 
soutěžích. Byl to týden plný soutěživosti, smíchu a 
radosti. Všichni jsme se těšili na výlet do 
Permonia. Děti objevovaly nové herní prvky, plnily 
úkoly a hledaly vílu Permínu. Nesmíme 
zapomenout na spaní ve školce s předškoláky. 
Večer byl plný pohádkových masek a příběhů. Děti 
se proměnily v postavy z pohádek a prožily pěkný 
večer. 

Na závěr školního roku jsme připravili 
vystoupení na besídce, kde jsme se všichni s 
radostí podělili o své dovednosti. Nezapomněli 
jsme ani na pasování předškoláků. A abychom 
ukončili školní rok v pohodovém duchu, uspořádali 
jsme pyžamovou párty, kde jsme se společně 
bavili, tančili a nasávali poslední momenty ve 
školce.

Teď začínají letní prázdniny, kdy si děti 
budou moci odpočinout a načerpat novou energii 
pro další dobrodružství. 

Vendula Bušková, učitelka MŠ
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Svoje jubilea oslavili:

duben 2023

      70. narozeniny   Nečasová Jaroslava
      80. narozeniny   Kolářová Vlasta
      85. narozeniny   Mančíková Irena

květen 2023

      70. narozeniny   Škrabanová Helena
      75. narozeniny   Jelínek Petr

červen 2023

      75. narozeniny   Krábková Marie
        Konečný Petr
      80. narozeniny   Lechnerová Anna
      85. narozeniny   Krábková Pavlína

Pevné zdraví a dostatek životní pohody
všem oslavencům přeje redakce

Noví občánci:

v březnu 2023 jsme přivítali

Poláčková Sára

Nejkrásnější ze všech dárků vkládá život do kočárků.

Blahopřejeme rodičům

Navždy nás opustili:

      v dubnu 2023

Marek Jersenský

      v červnu 2023

Marie Feichtingerová
Jiří Ryšavý

           
Kdo v srdcích žije neumírá...

jubilea

DĚTSKÝ DEN

Na dětský den 1. června pořádala Obec 
Vlasatice pro děti zábavné odpoledne. Dětský den 
navštívil rekordní počet dětí (okolo 120 dětí). Pro 
děti, ale i dospělé bylo připraveno občerstvení. 
Program zajišťoval zábavný klaun, který nejen děti 
bavil a vtáhl do hry. Také dětem z balónků vykouzlil 
žirafu, koně, meč a jiná zvířátka dle přání dětí. Na 
závěr zábavného dopoledne klaun dětem rozdal 
výbornou cukrovou vatu. Samozřejmě nechybělo 
ani malování na obličej, které je u dětí velmi 
oblíbené.
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ŠKOLNÍ BESÍDKA 

Pár dní před prázdninami si děti z MŠ a žáci 
naší školy pro nás po čtyřech letech přichystali 
besídku.

Ve velkém počtu jsme se sešli v sále 
obecního úřadu. U vstupu nás přivítala usměvavá 
paní učitelka, která nám dala harmonogram. Na 
něm byla nalepovací kytka, kterou jsme měli 
ohodnotit pro nás nejlepší vystoupení. 

Usedli jsme na svá místa a dvouhodinová 
show mohla začít. Žáci se svými vystoupeními se 
snažili všechny potěšit a navodit správnou 
atmosféru. Tančilo se, zpívalo, recitovali se 
básnicky i hráli zábavné scénky. Nechybělo 
závěrečné zpívání všech účinkujících spolu i s 
učiteli. 

Myslím, že je na místě poděkovat všem, 
kteří s nadšením pro nás vystoupení nacvičili.

Dětem se podařilo v nás vyvolat řadu emocí 
od pocitu hrdosti, lásky, ale i vděku. 

Pár řádků věnuji rodičům. 

Velice mě mrzelo, že atmosféra byla 
narušena bezohledností jak k účinkujícím dětem 
tak i k ostatním v sále.  Myslím, že není fér 
vychutnat si vystoupení svého dítka, ale jakmile 
odejde ze scény nastává volná zábava. Buďme 
prosím pro příště k sobě více ohleduplní. Děti do 
toho daly nemalé úsilí a místo toho aby viděli naši 
podporu vidí akorát vlnu rodičů, kteří buď po 
vystoupení svého dítěte okamžitě odchází nebo 
nechají volně pobíhat své děti, které  naruší 
všechno dění v sále. Nemůžeme po našich dětech 
chtít, aby respektovaly jeden druhého když sami 
toho nejsme schopni. Každý musí začít především 
sám u sebe… 

Žákům přeji krásné prázdniny a kantorům 
děkuji za trpělivost a péči kterou věnuji našim 
dětem. 

Křivánková S. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Třetí květnovou sobotu jsme do naší obce přivítali devět nových občánků. Vítání proběhlo ve slavnostní 
atmosféře za doprovodu žáčků Hudebního ateliéru Pavlíny Kratochvílové, kteří svým hudebním 
vystoupením na flétnu, klarinet, klavír a housle dojali nejednu babičku či maminku. 

Novým občánkům přejeme do života jen to nejlepší.
zaměstnanci obce
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Jánské hody 2023
Poslední červnovou sobotu se u nás ve Vlasaticích konaly 

tradiční Jánské hody. Krojovaná chasa zahájila den návštěvou kostela, kde 
jim farář posvětil víno a starosta předal hodové právo. Následně se stárci 

vydali na průvod obcí spojený se zvaním spoluobčanů na večerní zábavu. 
Hudebně stárky celý den doprovázel harmonikář Janičata z Pohořelic. Večerní 

zábavu zahájili stárci společně s krojovanými dětmi hodovým pochodem, po 
kterém následovalo sólo se starostou. K tanci a poslechu hrála celý večer kapela 

Zlaťanka z Kobylnic. Na závěr večera si stárci připravili půlnoční překvapení v duchu 
devadesátek.

Za krojovanou chasu bychom chtěli poděkovat obci Vlasatice za spolupráci s 
organizací, obsluze baru, fotografům i všem ostatním, kteří se na hodech podíleli. Největší 

poděkování ale patří Vám, kteří jste nás podpořili a přišli si společně zatančit a pobavit se.

Těšíme se za rok!

Za krojovanou chasu Lenka Hubáčková
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TRADIČNÍ VÝSTAVA VÍN

Tak jako každý rok, se opět na 
Bílou sobotu konala Tradiční 

výstava vín. Letos to by již 34. 
ročník.

 K ochutnání bylo celkem 343 vzorků 
vín, z toho 268 bílých, 50 červených a 

25 růžových. 

Hodnocení vzorků proběhlo v pátek 31.3. na sále 
Obecního úřadu. Již druhým rokem byl garantem 
výstavy Ing Miroslav Moravčík z Horních Věstonic. 

Šampiony výstavy se stali v bílých vínech 
Ing. Pavel Herko z Troskotovic s vystaveným 
vínem Sauvignac, ročník 2021. Z červených vín 
A+R+M Hovězák z Unkovic s vystaveným vínem 
Rulandské Modré, ročník 2022 a Šampionem 
vlasatických vín se stal Ing. Jiří Homolka s 
vystaveným vínem Müller Thurgau, ročník 2022.

K poslechu a i tanci zahrála již tradičně 
cimbálová muzika Gracia. Celkem přišlo zhruba 
160 návštěvníků, převážně z řad přespolních. 

Věříme, že se všichni výborně bavili.

Těšíme se na další ročník
Marek Sendler

předseda vinařského spolku
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
VLASATICE

www.sdhvlasatice.webnode.cz

DĚTSKÉ PÁLENÍ ČARODĚJNIC

Děti se 30.dubna v 17 hodin vydaly od 
obecního úřadu s čarodějnicí Elvírou na cestu 
plnou hádanek a úkolů za čarodějnicí Klotyldou. 
Jako první musely překonat bažinu Baby Vodněny. 
Druhým úkolem bylo proletět na koštěti lesem 
černokněžníka Drápala. Dalším úkolem bylo 
posbírat ingredience na přípravu elixíru krásy pro 
rusalku Ruměnku. Předposlední výzvou bylo zbavit 
hrad hraběnky Krvákové dotěrných netopýrů. A 
nakonec se děti utkaly již tradičně v přetahované s 
obry. Děti nad nimi samozřejmě zvítězily a mohly 
zanést čarodějnici Klotyldu na oheň. Za 
dobrodružnou cestu a splnění všech úkolů dostaly 
sladkou odměnu, pití a špekáček. Nakonec si 
všichni zatancovali a poseděli u ohně.

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

I přes dopolední nejistou předpověď se 
během dne vyčasilo a krásné počasí posledního 
dubnového dne slibovalo, že by se letošní Pálení 
čarodějnic mohlo vydařit. Přípravy probíhaly díky 
výborně sehranému kolektivu jako na drátkách a 
až na drobné nedostatky jsme byli hotovi s 
předstihem. Kamion jako podium sponzorsky 
zapůjčil místní dopravce SchwarzTransport s.r.o. 
O výbornou atmosféru se postarala hudební 
skupina BARONET z Pohořelic. V nočních 
hodinách se citelně ochladilo. Velká část 
návštěvníků proto odešla již kolem půlnocí, ale 
zábava probíhala až do ranních hodin. Pálení 
čarodějnic bereme pro naši obec již jako tradici, ve 
které se budeme snažit pokračovat i nadále.

Děkujeme dobrovolníkům za zajištění 
dětské části, občanům za trpělivost při nočním 
vystoupení hudební skupiny, obci a sponzorům., 
zejména SchwarzTransport s.r.o, Tesco a.s., 
Cukrárna M Vlasatice a SOS BEER SERVIS 
Hrušovany nad Jevišovkou.

GULÁŠFEST 2023

Dne 10.6.2023 se uskutečnil 1. ročník 
Gulášfestu pořádaný členy SDH Vlasatice. 
Myšlenka této akce bylo propojení organizací v 
obci a místních obyvatel. Na kuchařském klání, 
které se odehrávalo na zahradě OÚ se sešlo 9 
týmů. 7 místních, tvořených jak z organizací v obci, 
tak i místními kulinářskými nadšenci a 2 týmy 
přespolní. Samotné vaření probíhalo od 
dopoledních hodin. Vaření se neslo v úžasně 
přátelské atmosféře všech přítomných. Od 15ti 
hodin probíhala samotná ochutnávka a hodnocení 
všech vzorků gulášů. Celkem se nám sešlo 81 
porotců z řad návštěvníků akce 9 z řad samotných 
týmů a 2 hostů.

V 18:30 bylo sečteno a došlo na samotné 
vyhodnocení. 

1. SDH Vlasatice
2. Syčáci Rosičáci
3. Klub důchodců Vlasatice
4. Bytovčáci
5. Rybáři Vlasatice, Zebu Africký,
    Vinaři z Vlasatice,
    Hospoda Hasička Jiřice u Miroslavi

     a TJ Start Vlasatice.

Tím děkujeme všem zúčastněným, obci 
Vlasatice a všem sponzorům za podporu a těšíme 
se na další ročník.

NAŠE HASIČATA

S příchodem jara již tradičně proběhlo 
hlavní kolo soutěží v disciplínách požárního sportu 
družstev mladších a starších žáků. Od konce 
dubna téměř do konce června jsme se nezastavili. 
V letošním roce bylo naplánováno 10 soutěží. V 
družstvech malých hasičů došlo od počátku roku k 
velkým změnám. Nabrali jsme skoro polovinu 
nových členů starších i mladších žáků, proto byl 
výhled výsledků nejistý. Díky obrovskému 
nasazení se jim však podařilo několikrát si 
stoupnout na pomyslnou bednu a dovézt si 
medaile. Byli jsme za to velice rádi, už s ohledem 
na to, že letošní ročník byl rekordní na počty 
družstev na jednotlivých soutěžích. Naši malí 
hasiči se podíleli též na přípravách akcí  Hasičský 
bál a Pálení čarodějnic. O prázdninách čeká děti 
hasičský tábor. Děkujeme jim za jejich výsledky, 
pomocnou ruku a příkladnou reprezentaci naší 
obce a přejeme jim prožití nádherných prázdnin a 
načerpání nového elánu do dalšího hasičského 
zápolení. 

SOUTĚŽ VLASATICE

Září je sice ještě daleko, ale i přesto si Vás 
dovolujeme touto cestou již pozvat na soutěž v 
požárním sportu Memoriál Jana Valenty, která se 
uskuteční tradičně v září za požární zbrojnicí. 

Děkujeme všem členům i nečlenům a 
samozřejmě našim dětem, kteří se aktivně podílejí na 
všech aktivitách sboru a odvádějí kus pořádné práce.

 Jan Magal, Karel Valenta 
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OHLÉDNUTÍ ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ LETOŠNÍHO ROKU JARNÍ ČÁST 2023

Vážení příznivci fotbalu, je konec jarní sezóny a tím končí fotbalový ročník 2022/2023. V tabulce 
jsme se umístili na 11. místě. Na podzim se nám moc nedařilo, ale na jaře se to zlepšilo a nějaké body 
jsme získali, což potěšilo hráče i diváky. Další sezona začíná v sobotu 12.8., odehraje se utkání Božice/
BřežanyVlasatice na hřišti v Břežanech v 17:00h. První utkání přípravky se odehraje 3.9. Bořetice/
KobylíVlasatice v 10:00h na hřišti v Bořeticích. 

Děkujeme a vážíme si toho, že fanoušci v nás pořád věří a chodí nás podporovat. 

Nyní je letní přestávka. Užijte si dovolené, krásné léto a poté se těšíme na podzimní část, kde 
doufám, že se zase uvidíme.

Za TJ Start Vlasatice
Jitka Fuksová 
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PŘEHLED VÝSLEDKŮ SOUTĚŽÍ JARO 2023: 

Soutěž Tvrdonice 6.5.
Z technických důvodů jsme se nemohli zúčastnit.

Soutěž Cvrčovice 7.5.
    požární útok mladší žáci 5. místo
    požární útok starší žáci 7. místo

Soutěž Velké Pavlovice 13.5.
    požární útok mladší žáci 8. místo
    požární útok starší žáci 8. místo

Soutěž Kobylí 14.5.
    požární útok mladší žáci 6. místo
    požární útok starší žáci 2. místo

Soutěž Novosedly 27.5.
    požární útok mladší žáci 3. místo
    požární útok starší žáci 5. místo

Soutěž Ladná 3.6.
    požární útok mladší žáci 5. místo
    požární útok starší žáci 5. místo

Soutěž Poštorná 4.6.
    požární útok + štafeta CTIF mladší žáci 7. místo
    požární útok + štafeta CTIF starší žáci 7. místo

Soutěž Velké Bílovice 17.6.
    požární útok mladší žáci 5. místo
    požární útok starší žáci 6. místo

Soutěž Šitbořice 18.6.
    požární útok + štafeta CTIF mladší žáci 1. místo
    požární útok + štafeta CTIF starší žáci 3. místo

Noční soutěž Nové Bránice 30.6.
    požární útok mladší žáci 9. místo
    požární útok starší žáci           10. místo
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MLÁDEŽNICKÝ FOTBAL VE VLASATICÍCH – JARO 2023

Na jaře 2023  jsme pokračovali v účasti  v Okresním přeboru  Břeclav v kategorii mladších a 
starších přípravek. Odehráli jsme dalších 9 soutěžních kol. Celou soutěž ročníku 2022/2023  jsme jako 
nováčci soutěže  absolvovali velmi úspěšně, podařilo se nám porazit dlouholeté účastníky  soutěže, co 
vzhledem k tomu, že naše děti  s fotbalem začínají, bylo pro nás velkým povzbuzením. Velké 
poděkování patří našim trenérům Petrovi Waisovi a Jaroslavu Součkovi, kteří  se  dětem na trénincích a 
zápasech věnují. 

Dne 2.6. 2023 proběhl na hřišti TJ Start další nábor  do  oddílu přípravek za účasti  našeho 
patrona   Petra Švancary a trenérů mládeže z Jihomoravského fotbalového svazu. Náboru se zúčastnilo 
30 dětí  a do našeho oddílu jsme přijali další posily.

Dne 10.6. 2023 jsme se zúčastnili  velkého turnaje přípravek v Miroslavi, v kategorii  obou 
přípravek jsme obsadili 4. místo.

Přes léto pokračujeme v trénincích každý pátek, od srpna plánujeme i přípravná utkání , 
abychom byli nachystáni na další ročník soutěže  Okresního přeboru Břeclav.

Na závěr bychom  rádi moc poděkovali  všem rodičům za pomoc a úsilí, které vynakládají na 
účast  dětí na trénincích, zápasech a turnajích.

Šimon Ondruš
TJ Start Vlasatice
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STALO SE NEJEN V OKOLÍ
MarS

zdroj  www.policie.cz

ÚŘEDNÍK INTERPOLU SEHRÁL PODVODNOU ROLI
Touha získat zajímavý benefit při obchodování s 
virtuální měnou znamenala pro dvaapa
desátiletého muže z Brněnska nemalou ztrátu. 
Muž reagoval na inzerát na internetu, zaregistroval 
se a obratem jej kontaktoval zástupce obchodníka. 
Přidělený osobní finanční poradce, s nímž si 
založil virtuální účet, pak zadával platby, které muž 
potvrzoval. Obchodováním získal zajímavou 
částku. K jejímu získání měl ale investovat ještě 
dvanáct a půl tisíce dolarů. To muž neučinil a 
obchodník přestal komunikovat. Celkem mu z účtu 
zmizelo tři sta tisíc korun.

Hodně podobný scénář se odehrál na 
Znojemsku. To čtyřiačtyřicetiletá žena po 
několikatýdenním kontaktu s obchodníky s 
virtuálními měnami chtěla vyplatit zisk. Při 
vyplňování zaslaného podvodního formuláře došlo 
k údajným technickým problémům. Ty ale 
pracovníci obchodní společnosti vyřešili za pomoci 
vzdálené správy počítače. Nejenže k převodu 
získaných peněz nedošlo, ale záhy přišel telefonát 
z banky. Bankovní úředník si ověřoval, zda si žena 
opravdu požádala o skoro miliónový úvěr. Reakce 
byla pochopitelná. Banka úvěr neposkytla a žena 
si účet zablokovala. Její ztráta je tak opravdu 
minimální.

Úředník pro vyšetřování Interpolu sehrál 
stěžejní roli v případu sedmadvacetileté ženy z 
Brněnska. Vysoce postavený úředník jí namluvil, 
že má účet v ohrožení a je nutné všechny peníze 
vybrat a následně vložit do určeného bitcoinmatu. 
Žena postupovala přesně podle pokynů. Když tak 
učinila, začala mít oprávněné pochybnosti a případ 
oznámila policii. Kriminalisté jí potvrdili, že byla 
podvedena. Žena měla zároveň obrovské štěstí. V 
bitcoinmatu provedené transakce se podařilo za 
součinnosti provozovatele zablokovat. Možná 
dvousettisícová ztráta je tak minimální.

por. Bohumil Malášek, 31. března 2023

ZÁSOBIL SE ALKOHOLEM I JÍDLEM
Svérázným způsobem možná projevil svou 
náklonnost ke sportu hned na dvou místech zatím 
neznámý pachatel. Zloděj se nejdříve v Přibicích 
vloupal po poničení okna do klubovny s bufetem 
na tamním sportovišti. Prostory prohledal a zásobil 
se především alkoholem. Na místě odcizil 
osmadvacet lahví tvrdého alkoholu a k tomu sebral 
tři lahve vína. Hodilo se mu několik balení 
hospodských brambůrek a deset kusů oplatek. S 
lupem asi nebyl spokojený a obratem vyrazil na 
hřiště do nedalekých Vranovic. Tam se stejným 
způsobem dostal do bufetu, kde se už jen zajímal 
o jídlo. Z lednice odnesl šedesát párků a k tomu 
asi třicítku rohlíků. Vše si naskládal do pekařské 
přepravky a odešel. Oběma provozovatelům 
způsobil škodu za nejméně pětadvacet tisíc korun.

pro. Bohumil Malášek, 11. května 2023

NAMÁHAL SE PRO LÍZÁTKA
Značné úsilí vynaložil v noci ze soboty na neděli 
zatím neznámý zloděj v obci na Brněnsku. Vyhlédl 
si místní restauraci, do které se vloupal. Musel při 
tom odstranit masivní visací zámek, aby se dostal 
přes ocelovou mříž ke vchodovým dveřím. Ty 
vypáčil, aby se konečně dostal dovnitř. Po 
překonání poměrně odolného zabezpečení bylo 

překvapením pro všechny to, že si z hospody 
odnesl jen krabici s šestadvaceti lízátky. Větší 
škodu tak způsobil poškozením při vloupání než 
samotnou krádeží sladkých dobrot.

por. David Chaloupka, 15. května 2023

NEBEZPEČNÉ PŘEDJÍŽDĚNÍ PŘED ZRAKY POLICISTŮ
Riskantně se v minulých dnech zachovaly dvě 
řidičky, které se pohybovaly na hlavním tahu Vídeň 
poblíž Novomlýnské nádrže na Brněnsku. Při 
předjíždění totiž bezprostředně ohrozily jiné řidiče, 
přičemž jejich riskantní počínání bylo natočeno 
kamerou přímo z policejního vozu. Jen shodou 
šťastných okolností a díky pohotovým reakcím 
ohrožených řidičů nedošlo k žádné nehodě. V 
prvním případě sedmatřicetiletá cizinka krátce před 
desátou večer při předjíždění ohrozila dokonce 
protijedoucí automobil hlídkujících dálničních 
policistů. Aby nedošlo ke střetu, byl řidič 
služebního vozu nucen náhle snížit rychlost a zajet 
na krajnici. Přistižené ženě byla na místě uložena 
desetitisícová kauce, kterou ale nezaplatila, proto jí 
policisté zajistili osvědčení o registraci vozidla. Na 
stejném místě se podobný scénář odehrál i o 
několik dnů později. Tentokrát se šedesátiletá žena 
za volantem pokusila předjet kolonu jedoucích 
vozidel. Při tomto nebezpečném manévru se ale 
nestačila včas a bezpečně zařadit do svého 
jízdního pruhu, přitom ohrozila rovnou několik aut 
kolem sebe. Po zastavení hlídce sdělila, že 
jednoduše špatně odhadla rychlost protijedoucích 
vozidel. I v tomto případě naštěstí nebezpečné 
předjíždění se obešlo bez nehody. Oběma 
chybujícím řidičkám nyní ve správním řízení hrozí 
dlouhý zákaz řízení a tučná pokuta.

por. Petr Vala, 15. května 2023.

ZTRATILA PŮL DRUHÉHO MILIÓNU
Možný snadný a především zajímavý zisk v 
podobě investice do kryptoměny doslova zahalil 
mysl dvaapadesátileté ženy z Brněnska. Tu oslovil 
internetový inzerát nabízející investice do virtuální 
měny. Začala tedy elektronicky komunikovat s 
obchodníkem, který jí doporučil instalaci programu 
na vzdálenou správu počítače. Pak už společně 
obchodovali. Expert předvyplňoval a zadával 
formuláře bankovních transakcí. Žena tyto ve 
svém bankovnictví potvrzovala prostřednictvím na 
mobil zaslaných bezpečnostních kódů. Během tří 
týdnů tímto způsobem investovala více než půl 
druhého miliónu korun. Potom bankéř přestal 
komunikovat a žena pochopila, že byla 
podvedena.

por. Bohumil Malášek, 15. května 2023

RYCHLE SE DO VĚZENÍ VRÁTIL
Nad ránem podezřele jedoucí osobní automobil 
Mercedes, za jehož volantem poznali pohořeličtí 
policisté jim moc dobře známého pětatřicetiletého 
muže, byl signálem k provedení kontroly. Jenže 
jakmile řidič zjistil, že jej policisté chtějí zastavit, 
začal ujíždět. A důvod rozhodně měl. Muže, který 
se před nedávnem vrátil z vězení, totiž policisté 
podezírali z řady krádeží především na 
Pohořelicku. Rychle a nebezpečně jedoucí auto 
stíhali z Pohořelic až do Horních Věstonic, kde 
řidič nezvládl řízení a havaroval. Už při následné 
kontrole zjistila hlídka očekávané. Šofér má 
vyslovený platný zákaz řízení motorových vozidel 
a v autě našli řadu věcí, které pocházely z trestné 
činnosti. Muž tedy skončil v poutech a následně v 
policejní cele. V průběhu vyšetřování se potvrdilo, 
že muž hraje stěžejní roli ve třinácti vyšetřovaných



www.vlasatice.cz

STRANA   ČÍSLO 2/23                                                                                      25

 případech. Specialitou jeho zlodějských výprav 
byly restaurační provozovny ve sportovních 
areálech. V nich se zajímal především o alkohol, 
cigarety a pochutiny. Bral i prázdné sudy od piva či 
věci potřebné pro údržbu sportoviště. Z noční akce 
do restaurace v obci poblíž Pohořelic odnesl mimo 
přenosného výčepního zařízení i deset kilogramů 
kuřecích řízků, šedesát litrů slunečnicového oleje, 
pět kilogramů játrových knedlíčků či nemalé 
množství čerstvé zeleniny. Ne na všech místech 
byl podobně úspěšný. V bufetu na fotbalovém 
hřišti na Znojemsku, kam se dostal pro něj 
obvyklým násilným způsobem po poničení okna, 
se musel spokojit jen s na baru odloženými 
drobnými mincemi. Z další provozovny odešel 
pouze se šestadvaceti lízátky. Zloděj, který na 
svých výpravách způsobil škodu za více než dvě 
stě tisíc korun, se ke všem případům přiznal a je 
stíhaný vazebně. Kriminalisté navíc prověřují další 
podobné případy, v nichž by mohl figurovat.

por. Bohumil Malášek, 18. května 2023

LEGENDÁRNÍ OBUV NEZÍSKAL
Po legendárních sportovních botách značky 
slavného amerického basketbalisty zatoužil 
osmnáctiletý mladík z Brněnska. Zalíbila se mu 
především téměř poloviční cena nabízeného zboží. 
Balík s objednanou obuví mu sice po zaplacení 
téměř patnácti tisíc korun dorazil, jenže byl v něm 
hodně nepodařený padělek. Kupující se rozhodl 
boty reklamovat. Kontaktoval prodejce a ten ho 
odbyl s tím, že už peníze na vrácení nemá. Poté 
přestal komunikovat. Mladík pochopil, že byl 
podveden a případ oznámil policii.

por. Bohumil Malášek, 7. června 2023

BEZPEČNĚ U VODY
Jak se bezpečně chovat u vody dnes v 
Pasohlávkách radili policisté návštěvníkům 
jednoho z nejvytíženějších kempů na jižní Moravě. 
Kromě informací, jak předejít ohrožení života, 
zdraví nebo svého majetku, si zájemci mohli 
prohlédnout čluny policejních potápěčů a policistů 
z Obvodního oddělení Pohořelice, vyzkoušet si 
stav připomínající opilost, silnou únavu nebo požití 
návykových látek za pomoci speciálních brýlí. O 
tom, že není radno se v tomto stavu pohybovat na 
vodní ploše nebo dokonce řídit loď, se přesvědčily 
desítky návštěvníků kempu. Zájemci si kromě 
letáčku s nejdůležitějšími radami odnesli i 
drobnosti od rezortní Zdravotní pojišťovny 
Ministerstva vnitra ČR, či reflexní prvky pro děti. 

Co je při pobytu u vody důležité? Věnovat 
pozornost nejen svým dětem a blízkým, ale i sobě 
– buďte aktuálnímu zdravotnímu stavu, neskákejte 
do vody, kde si nejste jisti hloubkou. Dodržujte 
veškerá bezpečnostní pravidla na lodích a 
plavidlech, vyhněte se konzumaci alkoholu a 
návykových látek. Děti mějte neustále pod 
dohledem, zvláště neplavce. Plavce vybavte 
plaveckými pomůckami podle jejich věku a 
schopností. Pokud se dítě ztratí, požádejte o 
pomoc s hledáním co nejdříve – obraťte se na 
obsluhu kempu, plavčíky a policii.
Zabezpečte si také své cennosti – při pobytu v 
kempech a koupalištích využijte bezpečnostní 
schránky, nenechávejte je viditelně v autech nebo 
stanech. Zvažte, zda je potřeba brát k vodě 
některé cenné věci, např. šperky.

mjr. Petra Ledabylová, 17.6.2023

DEN PROTI VLOUPÁNÍ A ODJEZD NA DOVOLENOU
Letos je první letní den též dnem proti vloupání. 
Obecně platí, že následující letní měsíce jsou 
rizikovější, co se týče vloupání do bytů či 
rodinných domů. Ačkoliv jsou statistické výstupy 
rok od roku příznivější, stále se jedná o jednu z 
nejčastějších trestných činností, které se ovšem dá 
zabránit dodržováním určitých pravidel.

Hlavními místy pro vniknutí zloděje do 
objektu jsou samozřejmě dveře a okna, proto obě 
tyto cesty je nutné při opouštění obydlí řádně 
zabezpečit. Vyplatí se investovat do kvalitních 
zámků, kování případně elektronických 
zabezpečovacích systémů.

U oken v přízemí je vhodné zvolit například i 
bezpečnostní skla odolná proti nárazu a zajistit 
balkónové dveře.

Uschovejte cenné věci a doklady na 
bezpečné místo, nejlépe do bezpečnostní 
schránky v bance, případně do domácího trezorku 
pevně zabudovaného ve zdi.

Ideálně vytvořte dojem, že byt je obydlen 
například využitím elektronického zařízení, které v 
nepravidelných intervalech zapíná světla či televizi 
apod.

Nastavte si kontrolu nad svým bytem či 
rodinným domem například s důvěryhodnými 
sousedy, kteří vám na něj mohou občas 
dohlédnout.

A v dnešní době možná to nejdůležitější  
nikdy neupozorňujte na svou nepřítomnost na 
sociálních sítích a neinformujte příliš mnoho lidí o 
svém odjezdu z domova.

por. Andrea Cejnková, 21. června 2023

UVĚŘIL, ŽE ÚČET MÁ V OHROŽENÍ
Telefonickému sdělení údajného bankéře, který má 
na starost bezpečnost kont klientů, bezmezně 
uvěřil sedmatřicetiletý muž z Brněnska. Jeho 
jménem prý v Liberci neznámá osoba požádala o 
čtvrtmiliónový úvěr. Vyzvěděl také, u které banky 
má zřízený účet a sdělil, že jej budou z banky brzy 
kontaktovat s řešením. To na sebe nenechalo 
dlouho čekat. O sedm minut později už volal 
pracovník jeho banky. Navrhl okamžité vybrání 
všech prostředků a následně muže navedl k 
vložení peněz na zabezpečená speciální konta. 
Zaslal také QR kódy k vložení peněz. V 
bitcoinmatu poblíž brněnského hlavního nádraží a 
v  obchodním centru v Modřicích tak zmizelo devět 
set tisíc korun. Muž byl spokojený jen krátce. Záhy, 
po konzultaci s blízkými, totiž pochopil, že byl 
podveden.

por. Bohumil Malášek, 30. června 2023
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